

Celebrating World Mangrove Day, 26 July 2021- National Coordinator's Message

Dear Mangrovists,

I am very delighted to be in touch with you on this special day joining others around the world in the celebration of the International Day of the Conservation of the Mangrove Ecosystem (the 6th World Mangrove Day July, 26 2021).

The World Mangrove Day celebrated every 26 July, was instituted by the United Nations Educational, Scientific, and Cultural Organization (UNESCO), unlike other international days, **there is no annual theme for this observance**. The aims of The World Mangrove Day are to raise awareness of the importance of mangrove ecosystems as a unique, special and vulnerable ecosystem and to promote solutions for their sustainable management, conservation and uses.

We are all conscious of the importance, benefits of this unique ecosystems supporting the livelihood and ecological securities of our coastal population in particular and our nation as a whole. We are also conscious of the threats these ecosystem and other associated wetlands that sustain it. We are also individually or collectively party to several initiatives that have been put in place to promote sustainable management, conservation and utilization of this ecosystem. These commendable initiatives have been undertaken by governments, non-governmental organizations, private sector and community based organizations supporting the Cameroon Mangrove & Wetlands Network (CMN).

Fellow Mangrovists,

The last few years have been rough and in no small way significantly affected the smooth implementation of our projects and programmes. In our country, just to mention the insecurity in the South West Region where we have substantial amount of mangrove cover; the health crisis ridden by Covid-19; and associated funding constraints. On the positive side, these have strengthened the emergence of new information and communication tools especially virtual meeting platforms that minimize travel risks and associated environmental damages.

We are all beginning to be party to all these developments and need to integrate these virtual communications advancements in our network. To this end, with consultations with other network members, recommendations have been made for the organization of a physical meeting of the network in the next few weeks to brainstorm on ways and means of re-vamping and revitalizing the network with due integration of recent technological communication advancements. The draft terms of reference with proposed action programme are being coordinated by the Vice Coordinator and will soon be shared for inputs.

Wherever, this message meets you whether in the heart of mangroves, doing something for mangroves, talking about the mangroves or associated in whatever form with the mangrove environment, we wish you a happy Mangrove Day.

*Long-live the mangrove network
Long-live Cameroon*

*Gordon Ajonina
National Coordinator, CMN*

Chers Mangrovistes,

Je suis très heureux d'être en contact avec vous en cette journée spéciale, rejoignant d'autres personnes du monde entier pour la célébration de la Journée internationale de la conservation de l'écosystème de la mangrove (la 6e Journée mondiale de la mangrove, le 26 juillet 2021).

La Journée Mondiale de la mangrove, célébrée tous les 26 juillet, a été instituée par l'Organisation des Nations Unies pour l'Education, la Science et la Culture (UNESCO), contrairement à d'autres journées internationales, **il n'y a pas de thème annuel pour cette célébration**. Les objectifs de la Journée mondiale de la mangrove sont de sensibiliser à l'importance des écosystèmes de mangrove en tant qu'écosystème unique, spécial et vulnérable et de promouvoir des solutions pour leur gestion, leur conservation et leurs utilisations durables.

Nous sommes tous conscients de l'importance et des avantages de ces écosystèmes uniques soutenant les moyens de subsistance et les sécurités écologiques de notre population côtière en particulier et de notre nation dans son ensemble. Nous sommes également conscients des menaces qui pèsent sur cet écosystème et les autres zones humides associées qui le soutiennent. Nous participons également individuellement ou collectivement à plusieurs initiatives mises en place pour promouvoir la gestion, la conservation et l'utilisation durables de cet écosystème. Ces initiatives louables ont été entreprises par des gouvernements, des organisations non gouvernementales, le secteur privé et des organisations communautaires qui soutiennent le Réseau Camerounais Pour la Conservation des Ecosystèmes de Mangrove et Zones Humides (RCM).

Amis Mangrovistes,

Les dernières années ont été difficiles et n'ont pas été de moindre importance pour la bonne mise en œuvre de nos projets et programmes. Dans notre pays, juste pour mentionner l'insécurité dans la région du Sud-Ouest où nous avons une quantité substantielle de couverture de mangroves ; la crise sanitaire (le Covid-19) ; et les contraintes de financement associées. Du côté positif, ceux-ci ont renforcé l'émergence de nouveaux outils d'information et de communication, en particulier des plates-formes de réunion virtuelles qui minimisent les risques de voyage et les dommages environnementaux associés.

Nous commençons tous à participer à tous ces développements et devons intégrer ces avancées en matière de communications virtuelles dans notre réseau. A cette fin, en concertation avec d'autres membres du réseau, des recommandations ont été formulées pour l'organisation d'une réunion physique du réseau dans les prochaines semaines afin de réfléchir aux voies et moyens de remanier et de revitaliser le réseau en intégrant les dernières technologies avancées de la communication. Le projet de termes des références avec le programme d'action proposé est coordonné par le Vice-Coordinateur et sera bientôt partagé pour les contributions.

Partout où ce message vous rencontre que ce soit au cœur des mangroves, en faisant quelque chose pour les mangroves, en parlant des mangroves ou associé sous quelque forme que ce soit à l'environnement de la mangrove, nous vous souhaitons une bonne Journée de la Mangrove.

*Vive le Réseau des Mangrove
Vive le Cameroun*

*Gordon Ajonina
Coordonnateur National, CMN*